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Komisi Rady HMP pro oblast národnostních menšin a integrace cizinců na území 
HMP 

Přítomni 

Mgr. Albert Kubišta – předseda komise,  Mgr. František Cipro, Mgr. Bc. Jana Nožířová, 
Dis., Božena Filová, RNDr. Milan Pospíšil, Ing. Igor Zolotarev, Jelena Silajdžić , PaedDr. 
Lucie Sládková, Bc. Zdeněk Horváth, Mgr. Jana Hajná-tajemnice komise 
Hosté: Mgr. Andrej Dan Bárdoš – zástupce ředitele DNM o.p.s. 

Omluveni 
Bc. Ondřej Pecha, CSc., kpt. PhDr. David Lisztvan, Mgr. Jakub Štědroň,   Mgr. Tomáš 
Petříček  

Věc 

Zápis z 3. jednání Komise Rady HMP pro oblast národnostních menšin a integrace 
cizinců na území HMP, které se konalo dne 16. října 2012 od 15:00 hodin v budově 
Nové radnice – Mariánské nám. 2, Praha 1, zasedací místnosti  
č. 135/1.patro 

Zpracoval Mgr. Jana Hajná  Počet stran 3 
 

 Datum 16.10.2012 
 
 
Předseda komise Mgr. Kubišta přivítal přítomné členy komise.  
Zahájil jednání Komise Rady HMP pro oblast národnostních menšin a integrace cizinců na území HMP 
(dále jen komise). Komise byla v počtu 9 přítomných členů z 13 způsobilá se usnášet. 
 
1. Schválení programu jednání 
 
Přítomní členové komise všemi hlasy schválili program jednání komise. 
 
2. Informace k personálním změnám v Komisi RHMP pro oblast národnostních menšin a 

integrace cizinců na území HMP a Komisi RHMP pro udělování grantů v oblasti 
národnostních menšin a integrace cizinců na území HMP 

 
Mgr- Kubišta představil 2 nové členy komise: 
Mgr. Bc. Janu Nožířovou, Dis. – vedoucí oddělení prevence, odboru zdravotnictví, sociální péče a 
prevence MHMP (dále jen „ZSP MHMP“). 
Bc. Zdeněk Horváth – ředitel Integračního centra Praha o.p.s. (dále jen „ICP“) 
Jmenováni na základě usnesení Rady HMP č. 1519 ze dne 25.9.2012. 
 
3. Vyhlášení grantového řízení pro oblast národnostních menšin („Celoměstské programy 

podpory aktivit národnostních menšin na území HMP“) a integrace cizinců („Programy 
podpory aktivit integrace cizinců na území HMP“) 

 
Mgr. Hajná informovala, že se podmínky sjednocovaly v rámci grantových řízení odboru ZSP MHMP a 
z tohoto důvodu jsou rozděleny na část obecnou (sjednocení v rámci grantových řízení odboru ZSP 
MHMP) a specifickou. Na základě tohoto důvodu je také časově posunuto vyhlášení grantových řízení 
v rámci odboru ZSP MHMP - naplánováno vyhlášení konec října a uzávěrka 30.11.2012. V případě, že 
se materiál zpozdí při připomínkovém řízení a tím i termín vyhlášení, tak bude posunut také termín 
uzávěrky, aby měli žadatelé dostatek času na podání žádostí o grant. 
Informovala o zásadních změnách v podmínkách vyhlášení grantového řízení pro oblast národnostních 
menšin a integrace cizinců.  
Nově budou zpracovány odborné posudky na projekty u nichž je požadována částka 70 000,- Kč a výše 
(grantová komise si však může požádat i o zpracování odborného posudku na projekt, kdy je žádáno o 
nižší finanční částku). 
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U organizací, které působí také v Domě národnostních menšin o.p.s. bude zpracováno hodnocení 
ředitelem Domu národnostních menšin o.p.s. 
Formuláře byly doplněny o informace týkající se kompletní finanční podpory žadatele za poslední 2 roky. 
Dále uvedla, že Komise Rady HMP pro udělování grantů v oblasti národnostních menšin a integrace 
cizinců na území HMP zamítla možnost přidělení 100 % výše žádané finanční částky prostřednictvím 
grantu a navrhla úpravu, že je možná pouze 70% výše finanční podpory projektu v rámci grantového 
řízení s tím, že v případě ohrožení realizace podpořeného projektu z důvodu, že selže financování 
z jiných zdrojů, je možné navýšit financování projektu ze strany HMP.  
J. Silajdžić vznesla dotaz, kolik finančních prostředků bude k dispozici v příštím roce na granty. 
Mgr. Hajná uvedla, že v návrhu rozpočtu pro oblast národnostních menšin a integrace cizinců pro rok 
2013 byla uvedena částka 11 310 000,- Kč. Ta je však určena nejen na granty, ale i na další akce 
v dané oblasti a na provoz ICP a Domu národnostních menšin o.p.s. (dále jen „DNM“). Na podporu 
prostřednictvím grantů je předpokládáno využití částky ve výši cca 5 000 000,- Kč. 
Uvedená částka určená na oblast národnostních menšin a integrace cizinců je však návrhem a konečná 
suma záleží na schválení rozpočtu Zastupitelstvem HMP. 
Mgr. Kubišta dodal, že již v současné době probíhají jednání nad návrhy rozpočtu HMP a všude dochází 
k jeho krácení. 
Dr. Pospíšil požádal, zda by po vyhlášení grantového řízení pro oblast národnostních menšin a 
integrace cizinců obdržel podmínky vyhlášení pro možnost zveřejnění i na webových stránkách Rady 
vlády pro národnostní menšiny. 
Mgr. Hajná slíbila, že po schválení vyhlášení grantového řízení Radou HMP zašle uvedený materiál 
všem členům komise. 
Dr. Sládková požádala, zda by bylo možné zařadit do podmínek grantového řízení možnost, aby o grant 
v oblasti integrace cizinců mohla žádat i mezinárodní organizace, což je právě případ Mezinárodní 
organizace pro migraci, která by ráda v rámci práce v oblasti integrace cizinců měla možnost požádat o 
grant HMP. 
Mgr. Kubišta si není vědom důvodu, proč by tato možnost nemohla být zařazena do podmínek 
grantového řízení, ale je nutné vše zkonzultovat s odborem legislativním a právním MHMP, což učiní 
Mgr. Hajná. 
Bc. Horváth doplnil, že často je také problém, aby se o grant v rámci různých grantových řízení mohla 
ucházet zájmová sdružení právnických osob. 
 
4. Aktuální informace o činnosti Domu národnostních menšin o.p.s.  
 
Dr. Bárdoš informoval o akcích, které jsou plánovány v měsíci říjnu a listopadu 2012 v DNM.  
Dále uvedl, že měsíc prosinec je ve většině případů věnován aktivitám jednotlivých národnostních 
menšin k tematice vánočních svátků. 
 
5. Strategie přípravy Koncepce politiky hl. m. Prahy ve vztahu k národnostním 

menšinám 
 
Mgr. Kubišta požádal členy komise, aby do konce měsíce října 2012 zaslali jména osob, které by 
navrhovali do pracovní skupiny, která by pracovala na aktualizaci Koncepce politiky HMP ve vztahu 
k národnostním menšinám. Upozornil, že členy této komise jsou odborníci na danou oblast, tak je 
možné, aby nominovali do pracovní skupiny také sami sebe.  
Návrhy členů pracovní skupiny pro aktualizaci Koncepce politiky HMP ve vztahu k národnostním 
menšinám je možné zaslat na e-mail předsedy komise – albert.kubista@praha.eu a v kopii na – 
jana.hajna@praha.eu do 31.10.2012. 
 
J. Silajdžić upozornila, že pokud se tvoří a aktualizují koncepce ve vztahu k národnostním menšinám a 
integraci cizinců, pak je třeba uvědomit si, že zařazení dané oblasti do oddělení prevence ZSP MHMP 
není koncepční. Pokud je uvedená oblast postavena do oddělení prevence vedle problematiky sociálně 
patologických jevů - prevence kriminality, protidrogovou apod., pak to není v pořádku. 
 
Mgr. Kubišta souhlasil, že se nejedná o správné zařazení, které však není neměnné a připravuje se 
úprava v zařazení oblasti národnostních menšin a integrace cizinců, která však není rychle proveditelná 
z důvodu složitosti systému struktury MHMP. 

mailto:albert.kubista@praha.eu�
mailto:jana.hajna@praha.eu�
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6. Aktuální informace o činnosti Integračního centra Praha o.p.s. 
 
Bc. Horváth informoval o probíhajících aktivitách (např. 2. vlna kurzů českého jazyka pro cizince). Uvedl, 
že od zahájení činnosti ICP vyhledalo 800 klientů, provedeno 1100 intervencí. 
Dále informoval o přípravě podání žádosti na pokračování projektu v rámci Evropského integračního 
fondu pro integraci státních příslušníků ze třetích zemí. 
V současné době jsou již plně funkční všechny pobočky ICP, 15.10.2012 byla otevřena poslední 
pobočka, a to na Praze 4.  
 
7. Strategie přípravy Koncepce politiky hl. m. Prahy ve vztahu k integraci cizinců 
 
V rámci projektu ICP byly již zahájeny aktivity k přípravě Koncepce politiky hl. m. Prahy ve vztahu 
k integraci cizinců. Konkrétně se uskutečnilo již 1. jednání „Fóra cizinců“ – zástupci komunit cizinců 
(zúčastnilo se 12 zástupců z 16 oslovených), dále jednání „Poradní platformy“ ( 40 členů na 1. jednání, 
ještě bude rozšířena). Další jednání je stanoveno na 6.11.2012 od 14h (MHMP – zasedací místnost č. 
349/3.patro).  
„Expertní skupina“ bude již pracovat přímo na podobě koncepce na základě informací od „Fóra cizinců“ 
a „Poradní platformy“. Koncepce bude tedy výstupem její práce. 
Mgr. Kubišta ocenil počet dosud poskytnutých služeb prostřednictvím ICP klientům-cizincům. Vysoká 
poptávka po typu služeb nabízených ICP jen dokazuje, jak jsou potřebné a důležité. 
 
7. Různé 
 
Dr. Pospíšil informoval, že dne 6.11.2012 se uskuteční jednání Rady vlády pro národnostní menšiny, na 
které je pozván také Mgr. Kubišta. 
J. Silajdžić pozvala členy komise na koncert věnovaný všem obětem holocaustu - Requiem za 
Osvětim, který se koná 4. listopadu 2012 od 19:30 v Rudolfinu. Záštitu nad projektem převzali 
generální tajemník Rady Evropy Thorbjørn Jagland, předseda vlády ČR Petr Nečas a primátor hl. m. 
Prahy Bohuslav Svoboda. 
Autorem je Roger Moreno Rathgeb, účinkují:  Pavlína Matiová, Jana Wallingerová, Martin Šrejma, 
Martin Bárta, Romský filharmonický orchestr z Frankfurtu nad Mohanem, vedený dirigentem Riccardem 
M. Sahiti a Kühnův smíšený sbor. 
Vstupenky jsou zdarma k vyzvednutí v pokladně Rudolfina.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ověřil a schválil: Mgr. Albert Kubišta - předseda komise 
 


